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\\\ POWIAT

Za nami jubileuszowy, trzydziesty Finał Wielkiej Orkiestry 
Świątecznej Pomocy. Wolontariusze WOŚP kwestowali  
na terenie całego powiatu. Mimo fatalnej pogody, atrakcji  
nie zabrakło.  

Wietrzna Orkiestra

\\\ LESZNOWOLA

Gmina sprzedała kościołowi 
wartą 8 mln złotych działkę 
z bonifikatą wynoszącą 
99%. Transakcja wzbudza 
ogromne kontrowersje wśród 
mieszkańców.   

Odkąd w ubiegły czwartek opubli-
kowaliśmy na naszym portalu in-

formację o tym, że gmina Lesznowola 
sprzedała Archidiecezji Warszawskiej 
liczącą 7000 m2 działkę w Mysiadle za 
cenę odpowiadającą zaledwie 1 pro-
centowi wartości nieruchomości, na 
lokalnych forach zawrzało. Informacja 
ta odbiła się też szerokim echem w me-
diach ogólnopolskich.

Transakcja tego typu zwykle budzi 
sporo emocji. W przypadku Lesznowoli 
potęguje je fakt, że gmina jest zadłużo-
na na 160 mln złotych i od dobrych kil-
ku lat brakuje pieniędzy na ważne dla 

mieszkańców inwestycje. Informacja ta 
nie powinna być jednak zaskoczeniem. 
Decyzja w tej sprawie została bowiem 
podjęta przez władze samorządowe 
ponad 7 lat temu. We wrześniu 2014 
roku bowiem ówczesna Rada Gminy 
podjęła uchwałę, w której jednogłośnie 

(dwoje radnych było nieobecnych) opo-
wiedziała się za sprzedaniem archidie-
cezji warszawskiej 0,7 ha gruntu z tere-
nu KPGO Mysiadło z przeznaczeniem 
na budowę kompleksu sakralnego. 

Mała cena, wielkie emocje

Kościół w Mysiadle miałby powstać na działce leżącej za niszczejącym  
dworkiem przy ul. Osiedlowej

dokończenie na str. 3

Tradycyjnie nie zabrakło zabawnych kostiumów i dobrej zabawy
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\\\ ZGORZAŁA

Budowa ronda  
w Zgorzale zamieniła się  
w wieloodcinkową powieść. 
Irytację mieszkańców, poza 
przedłużającą się inwestycją, 
potęgują tłumaczenia  
władz gminy dotyczące 
powodów opieszałości 
wykonawcy oraz terminu 
zakończenia prac.    

Z godnie z pierwotną umową budo-
wa nietypowego, pięciowlotowego 

ronda w Zgorzale, miała się zakończyć 
31 stycznia br. Od dawna wiadomo, że 
termin ten nie mógł zostać dotrzyma- 
ny. Prace zostały przerwane w listo-
padzie, powodem miały być warunki 
pogodowe. Na pytanie sołtysa i Rady 
sołeckiej o harmonogram prac przy 
przebudowie skrzyżowania ulic Kiele-
ckiej, al. Zgody, ul. Kukułki, ul. Jaskółki, 
ul. Dzikiej Róży i ul. Mieczyków, zastęp-
ca wójta Mirosław Wilusz odpowie-
dział, że „harmonogram prac dotyczący 
budowy ronda nie był wymagany, w 
związku z powyższym nie został wy-
konany”. Ostatnio zaś poinformował, 

że wykonawca poprosił o wydłużenie 
terminu realizacji zadania, ale na py-
tanie sołtysa Zgorzały Konrada Tka-
czyka o to, do kiedy termin ten miałby 
zostać wydłużony, odpowiedzi unikał, 
tłumacząc, że trwa analiza warunków 
prawnych. Na pytanie o to, jaki termin 
zaproponował wykonawca, Karolina 
Pichnej, kierownik Referatu Dróg i 
Mostów, odpowiedziała, że „nie może 
ujawnić takiej informacji, bo to nie jest 
informacja publiczna”. 

– Naszą intencją jest, żeby zakoń-
czyć budowę jak najszybciej, ale musi 
być odpowiednia temperatura, warun-
ki pogodowe – przekonywał Wilusz. 
Podkreślił, że wykonawca wszedł na 

budowę z 69-dniowym opóźnieniem 
z powodu wysokiego poziomu wód 
gruntowych. Wydłużenie o taki czas 
umowy nie rozwiąże problemu warun-
ków pogodowych.

– Mamy luty, marzec, początek 
kwietnia, a w marcu mamy jeszcze 
przymrozki, co to da? – pytał Wilusz 
jeszcze 24 stycznia, a już następnego 
dnia gmina podpisała aneks z wy-
konawcą, wydłużając mu czas do 30 
czerwca, o czym poinformowała w 
ostatni poniedziałek. Zgodnie z wcześ-
niejszymi zapowiedziami urzędników, 
całkowite zamknięcie ronda dla ruchu 
ma potrwać około miesiąca.

Tekst i zdjęcie Agnieszka Maj

\\\ MYSIADŁO

Gmina zrobiła pierwszy krok 
do dokończenia budowy CEiS 
w Mysiadle. Zamierza jednak 
przygotować nowy projekt.    

F lagowa inwestycja gminy sprzed 
10 lat czeka na do kończenie od 

2013 roku. Wtedy bowiem został od-
dany do użytku pierwszy etap budowy 
Centrum Edukacji i Sportu w Mysiadle. 
Już na początku 2013 roku środki na 
tę inwestycję zostały zmniejszone, a 
władze gminy zapowiedziały realiza-
cję II i III etapu na lata 2016 i 2017. 
Pierwszy etap kosztował zawrotną su-
mę blisko 52 mln zł. Zaprojektowany z 
rozmachem budynek wraz z zapleczem 
sportowym miał bowiem zostać sfi-
nansowany dzięki sprzedaży gruntów, 
które gmina otrzymała po dawnym 
KPGO Mysiadło. Na horyzoncie jednak 
pojawiły się roszczenia spadkobier-
ców dawnych właścicieli tych ziem i 
wiadomo było, że sprzedaż szybko nie 
nastąpi. Spór trwał aż do ubiegłego ro-
ku, a w budżecie gminy pieniędzy na 
dokończenie kosztownej inwestycji nie 
było. W tym czasie bowiem koniecz-

ne było wybudowanie nowej szkoły 
w Zamieniu oraz rozbudowa szkoły w 
Nowej Iwicznej dla szybko urbanizują-
cych się terenów północno-zachodniej 
części gminy.

Teraz kiedy dzięki porozumieniu ze 
spadkobiercami udało się uregulować 
kwestię własności gruntów i samorząd 
„odzyskał” 51,5 ha atrakcyjnych grun-
tów po obu stronach ulicy Puławskiej, 
gmina ma zielone światło do sprzedaży 
przynajmniej części z nich. Cztery dział-
ki położone między CEiS a ul. Puławską, 
na których zbycie wyraziła już zgodę 
Rada Gminy, zostały wycenione łącznie 
na około 260 mln złotych. Obciążenie 
wynikające z hipoteki sięga nieco po-

nad 30 mln zł. Można więc założyć, że 
nawet jeśli samorząd w pierwszej ko-
lejności będzie spłacał sięgające 160 
mln zł zadłużenie, nadal zostaną środki 
na inwestycję. 

Na razie podczas styczniowej se-
sji do budżetu zostało wprowadzone 
nowe zadanie pod nazwą „Projekt 
rozbudowy i przebudowy istniejącego 
budynku szkoły o część dydaktyczną 
i zaplecze socjalne wraz z niezbędną 
infrastrukturą techniczną”. Na ten cel 
radni przeznaczyli 200 tys. złotych. 
Jakie będą założenia do projektu, prze-
konamy się najprawdopodobniej na 
etapie ogłoszenia przetargu.

Tekst i zdjęcie Agnieszka Maj

Pogoda wrogiem ronda

Dokończą budowę szkoły?

Skrzyżowanie jest obecnie przejezdne, ale oficjalnie to wciąż plac budowy

Wątpliwe wydaje się wykorzystanie po tylu latach fundamentów wylanych 
pod drugi etap budowy CEiS

O krągły, 30. Finał przebiegał pod 
hasłem „Przejrzyj na oczy”, zaś 

celem zbiórki był zakup sprzętu dla 
zapewnienia najwyższych standardów 
diagnostyki i leczenia wzroku u dzieci. 
Tradycyjnie już w akcję WOŚP włączyły 
się sztaby powiatu piaseczyńskiego. 
Choć pogoda mocno dawała się we 
znaki, udało się zorganizować niemal 
wszystkie zaplanowane na ten dzień 
imprezy. Jak wyglądał 30. Finał WOŚP 
w poszczególnych sztabach? 

\\\   Piaseczno
Ponad 120 wolontariuszy zrze-

szonych w największym sztabie w 
powiecie krążyło przez cały dzień w 
gminach Piaseczno i Lesznowola. Od 
rana na mieszkańców czekały rozma-
ite atrakcje. Na piaseczyńskim Rynku 

tradycyjnie już można było przejechać 
się drezyną Piaseczyńsko-Grójeckiego 
Towarzystwa Kolei Wąskotorowej. W 
Klubie Kultury w Zalesiu Górnym odbył 
się finisaż wystawy Po-lesie grupy arty-
stycznej MŁYN. Wystawie towarzyszyły 
liczne licytacje, które zasiliły zbiórkę 
WOŚP. Klub Kultury w Józefosławiu 
przygotował z kolei ofertę muzyczną. 
Przy ul. Julianowskiej wystąpili m.in. 
Carol Markovsky, Andrzej Rosiewicz 
i Jazzefosław Jam Band. Punktem 
kulminacyjnym Finału miał być ple-
nerowy koncert zespołu exMaanam, 
jednak wichura zmusiła organizato-
rów do przeniesienia występu do sali 
widowiskowej Centrum Edukacyjno-
-Multimedialnego. Mimo przeciwności 
zbiórka zakończyła się sukcesem – w 
niedzielny wieczór kwota zadeklaro-
wana przez piaseczyński sztab wynio-
sła 160 973,17 zł. 

\\\   Góra Kalwaria
Fatalna pogoda nie przeszkodziła 

również sztabowi WOŚP w Górze Kal-
warii. Przez cały dzień w Domu Kultury 
przy ul. Białka odbywały się animacje i 
pokazy. Miłośnicy gier komputerowych 
mogli spróbować swoich sił w turnieju 
FIFA. Moc atrakcji czekała na mieszkań-
ców również na Rynku, gdzie miłośnicy 
kamperów rozstawili „miasteczko” i z 

dumą prezentowali swoje domy na kół-
kach. Tuż obok chętni mogli zapozować 
do zdjęcia ze smokiem, dinozaurem czy 
transformersem – figurami prezento-
wanymi przez Planetę Zalesie. Z kolei 
w Baniosze fani zimnej wody mogli 
całkiem dosłownie przełamać lody: 
nad częściowo zamarzniętym stawem 
odbyło się morsowisko. Nie zabrakło 
komicznych strojów, poczęstunku i – 
rzecz jasna – kąpieli. Tegoroczny Finał 
w Górze Kalwarii był wyjątkowy z jesz-
cze jednego powodu. Po raz pierwszy 
odbył się tu bowiem bieg „Policz się z 
cukrzycą”. Całości dopełniły wieczor-
ne koncerty Air Band, DiAnti i Polskiej 
Wersji w hali przy ul. Białka. Zbiórka 
kalwaryjskiego sztabu również była 
udana – zadeklarowana w niedzielę 
wieczorem kwota to 73 247,47 zł. 

\\\   Konstancin-Jeziorna 
Wiatr i intensywne opady skło-

niły organizatorów Finału WOŚP w 
Konstancinie-Jeziornie do modyfikacji 
programu. Zaplanowane na ten dzień 
atrakcje trzeba było przenieść pod 
dach Hugonówki. Przez cały dzień na 
scenie Konstancińskiego Domu Kul-
tury odbywały się pokazy i występy 
artystyczne, którym towarzyszyły 
licytacje rozmaitych fantów. Tu rów-
nież chętni mogli wziąć udział w biegu 
„Policz się z cukrzycą”. Biegi odbywa-
ły się w Konstancinie-Jeziornie już w 
ubiegłych latach, teraz jednak po raz 
pierwszy uczestnicy pobiegli w nowej, 
rodzinnej formule. Na mecie na każde-
go czekał specjalny medal w kształcie 
serca, ręcznie wykonany przez wolon-
tariuszy WOŚP. Niedzielna zbiórka w 
Konstancinie-Jeziornie zakończyła się 
wynikiem 102 886,40 zł

Zadeklarowane przez sztaby kwoty 
nie są jeszcze końcowymi wynikami. 
Do 14 lutego będą jeszcze również pro-
wadzone licytacje na portalu Allegro. 
Ostateczne rezultaty poznamy więc 
dopiero za kilka tygodni. 

W niedzielę wieczorem deklaro-
wana kwota 30. Finału WOŚP wynosiła 
136 282 325 zł. 

Karolina Hofman 

Wietrzna Orkiestra

Mimo złej pogody, udało się zorganizować większość zaplanowanych atrakcji

dokończenie ze str. 1
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W komorze ciśnieniowej Normo Life  
w której panuje 1500hPa znajduje się 
specjalna mieszanka powietrza, w której 
jest nawet do 40 proc. tlenu, a więc nie-
mal dwukrotnie więcej niż w warunkach 
naturalnych. Wchłanianie tlenu umożliwia 
bezpieczna zawartość dwutlenku węgla 
(do 1,9 proc.). Z kolei duże stężenie wo-
doru, którego cząsteczki są silnym anty-
oksydantem, przeciwdziała starzeniu się 
komórek. Poprzez dotlenianie organizmu 
można osiągnąć niesamowite efekty lecz-
nicze i regeneracyjne. Jedna sesja w komo-
rze normobarycznej Normo Life trwa dwie 
godziny. Terapia jest całkowicie bezpiecz-
na, nieinwazyjna i można korzystać z niej 
praktycznie bez ograniczeń. Po przejściu 
przez śluzę, w której wyrównuje się ciśnie-
nie, wchodzi się do pomieszczenia bardzo 
przypominającego... wnętrze samolo- 
tu i zajmuje miejsce w jednym z 19 foteli  

w klasie standard lub VIP. Podczas sesji 
można czytać lub słuchać relaksacyjnej 
muzyki. Normo Life jest pierwszą w Polsce 
komorą normobaryczną, która posiada 
urządzenie do dekontaminacji powietrza- 
usuwa i zabija wszystkie drobnoustroje 
dzięki czemu jesteś bezpieczny i nie zara-
zisz się bakteriami czy wirusami.

Szerokie zastosowania
Badania dowodzą, że regularne dotle-

nianie organizmu daje naprawdę wiele ko-
rzyści, opóźnia proces starzenia oraz nam-
naża komórki macierzyste. Komora Normo 
Life redukuje cellulit, stymuluje produkcję 
kolagenu i wspomaga przemianę materii. 
Przyspiesza odnowę uszkodzonych ko-
mórek po przebytych operacjach, urazach  
i zabiegach chirurgicznych. Przez sporto- 
wców uznawany jest za legalny doping, 
który poprawia wydolność organizmu  

i przyspiesza regenerację po intensyw-
nym wysiłku. Dzięki natlenieniu komórek 
stymulowany jest układ immunologiczny 
u dzieci i dorosłych, organizm ma więcej 
siły do zwalczania zakażeń i jest w stanie 
skuteczniej przeciwstawić się wszelkim wi-
rusom i bakteriom. Następuje regeneracja 
komórek nerwowych mózgu, pobudza je 
do pracy tym samym zmniejsza objawy 
autyzmu, stanów depresyjnych i demencji. 
Błyskawiczna naprawa zniszczone komórki 
po chemioterapii oraz skutecznie wspoma-
ga leczenie chorób skóry takich jak egze-
ma, AZS czy łuszczyca. U osób starszych 
osłabia objawy po udarze, wzmacnia kości 
i dobrze wpływa na potencję.

Z komory Normo Life z powodzeniem 
mogą korzystać osoby w różnym wieku, 
włącznie z dziećmi i seniorami. 

Więcej informacji: www.normolife.com

Wzmocnij odporność naturalnie dzięki dotlenieniu 
organizmu w komorze normobarycznej 
Regularne korzystanie z komory normobarycznej Normo Life w Konstancinie-Jeziornej  
wspomaga leczenie wielu schorzeń, namnaża komórki macierzyste a także wzmacnia odporność, 
przyspiesza odnowę po przebytych kontuzjach i opóźnia proces starzenia. Sesje tlenowe  
w komorze normobarycznej pozwalają odblokować procesy zdrowienia swojego organizmu.

   podnosi odporność organizmu
 wzmacnia kości
  wspomaga szybką regenerację  
organizmu po przebytych  
chorobach i COVID-19

  poprawia kondycję fizyczną  
i psychiczną 
   spowalnia proces starzenia się  
organizmu
 zmniejsza stany zapalne

KOMORA NORMOBARYCZNA

ul. Wilanowska 50, Konstancin-Jeziorna
tel. 721 887 887, www.normolife.com

PROMOCJA

\\\ KONSTANCIN-JEZIORNA

Rowerowi aktywiści 
przekonali samorząd  
do wzięcia udziału w akcji 
Rowerowy Maj, której 
celem jest promowanie 
wśród uczniów i rodziców 
dojeżdżania do szkół 
rowerami.     

Z pomysłem przyłączenia się do za-
początkowanej przez Gdańsk akcji 

Rowerowy Maj, rowerowi aktywiści 
wyszli już w ubiegłych sezonach. Do-
tychczas burmistrz Kazimierz Jańczuk 
był sceptyczny wobec tego pomysłu. 
Rowerowym zapaleńcom udało się jed-
nak przekonać członków Komisji Bez-
pieczeństwa, Oświaty, Kultury i Sportu, 

którzy podczas ostatniego posiedzenia 
jednogłośnie opowiedzieli się za orga-
nizacją akcji w gminie.

– Liczę, że głosowanie na lutowym 
posiedzeniu Rady Miejskiej to będzie 
tylko formalność – mówi Michał Wiś-
niewski, pomysłodawca organizacji 
Rowerowego Maja w Konstancinie-
-Jeziornie. – Zaczniemy od chętnych 
szkół, przedszkola zostawiając na ko-
lejny krok.

Rowerowy Maj po raz pierwszy 
odbył się w Gdańsku w 2014 r. Celem 

akcji jest zachęcenie dzieci do ruchu i 
aktywności, promocja zdrowego trybu 
życia i ekologicznej komunikacji. Or-
ganizatorzy połączyli elementy edu-
kacji, zabawy i rywalizacji, co okazało 
się strzałem w dziesiątkę. W kolejnych 
latach dołączyły szkoły z różnych stron 
Polski. Uczniowie rywalizują między 
sobą o punkty zdobywane dzięki dojeż-
dżaniu do szkoły rowerem, rywalizacja 
odbywa się również między klasami, 
szkołami (największy odsetek rowe-
rzystów wśród uczniów) i miastami 
uczestniczącymi w akcji. A jest ich po 
kilkadziesiąt każdego roku.  

W Konstancinie-Jeziornie akcja 
ma być okazją do przetestowania al-
ternatywnego dla samochodu dociera-
nia dziecka do szkoły. Aktywny udział 
uczniów powinien też zmobilizować 
Ratusz do zatroszczenia się o poprawę 
infrastruktury rowerowej, zwłaszcza w 
okolicach szkół. 

Agnieszka Maj

Rowerowy Maj 

Akcja ma zachęcić  
do alternatywnego dla samochodu 
sposobu docierania uczniów  
do szkoły
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Rowerowy Maj  
po raz pierwszy odbył się 

w Gdańsku w 2014 r. 

Uwzględniono również wniosek kurii  
o udzielenie 99-procentowej bonifi- 
katy od wartości nieruchomości, co do-
puszczają przepisy prawa. 

\\\   Roszczenia wstrzymały 
realizację

Uchwała nie została wówczas zrea-
lizowana, ponieważ o grunty w Mysiad-
le upomnieli się spadkobiercy przed-
wojennych właścicieli ziem położonych 
obecnie po obu stronach ulicy Puław-
skiej w Mysiadle. Spory przed sądami 
trwały aż do ubiegłego roku, kiedy to 
gmina Lesznowola podpisała porozu-
mienie ze spadkobiercami, w wyniku 
czego „odzyskała” 51,5 ha atrakcyjnych 
gruntów po KPGO Mysiadło. 

Umowa na sprzedaż działki nr 
1/262 (powstałej po podziale działki 
1/249, której dotyczyła uchwała z 2014 
r.), położonej na tyłach zabytkowego 
dworku przy ul. Osiedlowej, nieopodal 
stawu, została sfinalizowana 19 stycz-
nia br. 

– Działka została sprzedana za 
kwotę 81 682 zł 21 gr (cena brutto) – 
poinformowała nas Agnieszka Adamus 
z Biura Promocji.

\\\   Symboliczna cena
Najwięcej emocji budzi właśnie 

cena, za jaką samorząd sprzedał atrak-
cyjną nieruchomość. Mieszkańcy żą-
dają wyjaśnień od obecnych radnych, 
jak mogli dopuścić do tego, by pub-
liczna własność została sprzedana za 
tak symboliczną kwotę. Jako pierwsi 
publicznie odnieśli się do sprawy radni 
Koalicji Obywatelskiej, którzy w sobotę 
29 stycznia opublikowali w mediach 

społecznościowych swoje stanowisko, 
w którym odcinają się od decyzji władz 
gminy i podkreślają, że uchwała zezwa-
lająca na sprzedaż gruntu z bonifika-
tą wynoszącą 99% została podjęta w 
2014 roku, kiedy w Radzie nie zasia-
dał żaden przedstawiciel ugrupowa-
nia. Pojawiają się jednak pytania, czy 
obecni radni nie mogli zmienić podję-
tej w 2014 roku uchwały, modyfikując 
np. poziom bonifikaty przy sprzedaży 
gruntu na taki, który społeczność lo-
kalna łatwiej by zaakceptowała. Przed-
stawiciele lesznowolskich struktur KO 
podkreślają, że nie byli informowani o 
podejmowanych przez zarząd gminy 
krokach.

– Zapewniamy, że gdyby obecnie w 
porządku obrad sesji pojawiłby się po-
dobny punkt, nie byłoby naszej zgody 
na takie działania – powiedziała nam 
Aleksandra Śmietanka, przewodniczą-
ca koła PO w Lesznowoli. 

\\\   Kiedy powstanie kościół?
Jak zapewniła nas Agnieszka Ada-

mus, w akcie notarialnym znajduje się 
zapis o przeznaczeniu nieruchomości 
na cele sakralne. Zgodnie z zapisami 
uchwały, jeśli nabywca wykorzystałby 
nieruchomość na inne cele lub sprzeda 
ją przed upływem 10 lat od momen-
tu sprzedaży – będzie musiał zwrócić 
kwotę równą udzielonej bonifikacie po 
jej waloryzacji.

Zgodnie z informacjami, które uzy-
skaliśmy od proboszcza parafii w Starej 
Iwicznej, jeden z warszawskich księży 
otrzymał misję utworzenia nowej para-
fii w Mysiadle już ponad rok temu. Na 
pytanie o konkretne plany wykorzy-
stania nieruchomości i przewidywany 
czas budowy nowej świątyni, na razie 
nie otrzymaliśmy z archidiecezji war-
szawskiej odpowiedzi.

Tekst i zdjęcie Agnieszka Maj

Mała cena, wielkie emocje

W mpzp na działce poza obiektami kultu religijnego dopuszczona jest  
zabudowa usługowa, zieleń parkowa, ale też zabudowa jednorodzinna

dokończenie 
ze str. 1
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\\\ KRAJ

Dotychczasowe papierowe 
karty wędkarskie mają stać 
się niedługo przeszłością. 
Pozwolenia będą 
zintegrowane z platformą 
mObywatel i dostępne  
w telefonie. W całym kraju ma 
obowiązywać jedna opłata  
za zezwolenie na wędkowanie.    

Nowo powstały Departament Ry-
bactwa w Wodach Polskich z po-

czątkiem stycznia 2022 roku ma zająć 
się przygotowaniem rozwiązań syste-
mowych dotyczących rybołówstwa i 
rybactwa. Celem działań Departamen-
tu Rybactwa jest stworzenie nowego 
systemu ochrony wód, poprzez moni-
toring i analizę ekonomiczną gospo-
darki rybackiej, w tym kontrolowanie 
zarybiania oraz wdrożenie systemu 
opłat za użytkowanie obwodów ry-
backich i dzierżawę prawa rybackiego 

użytkowania jezior. Do kluczowych za-
dań należy uproszczenie wszystkich 
procedur funkcjonujących w tym za-
kresie, w tym skrócenie czasu wydawa-
nych pozwoleń, a także ujednolicenie  
opłat

Podjęto już decyzję o zaprzesta-
niu połowów sieciowych na wodach 
płynących, rozpoczęły się prace nad 
wprowadzeniem jednego zezwolenia 
połowowego na terenie całego kraju, 
co ułatwi korzystanie z wód publicz-
nych, oraz zaproponowano jednolitą 

krajową opłatę wędkarską w wysoko-
ści 250 złotych rocznie. Wprowadzenie 
jednej opłaty, zakończy sytuacje, gdy 
wędkarz na pozwolenia wydaje tysiące 
złotych w skali całego kraju. Obecnie 
każdy okręg rybacki czy użytkownik 
wód działa na własnych zasadach i 
pobiera opłaty, co zniechęca do upra-
wiania wędkarstwa. Liczba objętych 
tym rozporządzeniem obwodów bę-
dzie się sukcesywnie powiększać. W 
najbliższym czasie wędkarze zyskają 
kilkanaście dodatkowych obwodów. 
Wody Polskie podjęły również negocja-
cje z innymi użytkownikami rybackimi, 
a po ich pozytywnym zakończeniu ob-
wodów może być nawet ponad sto. Pla-
nowana jest również intensywna akcja 
zarybieniowa w skali ogólnopolskiej. 
Na ten cel ma zostać przeznaczone w 
tym roku kilka milionów złotych.

Nastąpi odejście od tradycyjnych, 
papierowych kart wędkarskich na 
rzecz pobierania ich w aplikacji na 
smartfon. 

Podsumowując, decyzję o zaprze-
staniu połowów sieciowych na wodach 
płynących, jednolitą opłatę i kartę w 
smartfonie można śmiało nazwać re-
wolucją w polskim wędkarstwie. Na 
taką rewolucję od dawna czeka więk-
szość z prawie 2 milionów wędkarzy 
i trzyma mocno kciuki za jej realizację.

Janusz Wierzchosławski

Prawdziwa rewolucja 
dla wędkarzy

\\\ GÓRA KALWARIA

Starostwo Powiatowe  
ogłosiło niedawno serię 
przetargów na remonty 
dróg. Wśród planowanych 
inwestycji znalazła się  
m.in. przebudowa ulicy 
Wiślanej w Brześcach.      

M imo mniejszych niż zakładane 
dochodów na ten rok, powiat 

nie zamierza rezygnować z inwesty-
cji drogowych. Niedawno starostwo 
rozstrzygnęło serię przetargów, m.in. 
na przebudowę ul. Chyliczkowskiej, 
rozbudowę ul. Żytniej w Lesznowoli 
czy budowę ronda na przecięciu drogi 

wojewódzkiej nr 876 z ul. Piaseczyńską 
w Tarczynie. W planach są kolejne du-
że inwestycje. Właśnie trwają kolejne 
postępowania. 

Wśród remontów zaplanowanych 
na ten rok jest też kilka inwestycji na 
terenie gminy Góra Kalwaria. Powiat 
zamierza kontynuować rozpoczętą w 
zeszłym roku przebudowę wiaduk-
tu kolejowego w Sierzchowie i drogi 
biegnącej w kierunku Dobiesza. Droga 
przez Kiełbaskę od Julianowa w stronę 
Sułkowic ma zyskać asfalt. Rozbudo-
wana zostanie także powiatowa droga 
z Sobikowa do Góry Kalwarii oraz ul. 
Wiślana w Brześcach. Właśnie ta ostat-
nia inwestycja jest przedmiotem ogło-
szonego niedawno przetargu. 

Nawierzchnia ulicy Wiślanej po-
zostawia wiele do życzenia. Droga 
jest dziurawa i nierówna. W dodatku 
brakuje tu chodnika czy choćby pobo-
cza, co stwarza poważne zagrożenie 
dla pieszych. Po remoncie ma się to  
zmienić. 

– Inwestycja ma na celu poprawę 
stanu technicznego i użytkowego ulicy 
poprzez poprawę stanu technicznego 
nawierzchni jezdni, budowę ścieżki 
pieszo-rowerowej, chodnika oraz bu-
dowę elementów uspokojenia ruchu 
w postaci wyniesionych skrzyżowań 
i progów zwalniających. – informuje 
starostwo. Wspomniane wyniesione 
skrzyżowanie ma się pojawić na prze-
cięciu z ul. Osiedlową. 

Oferty w przetargu na przebudowę 
ul. Wiślanej można składać do 8 lutego. 
Po tym terminie okaże się, czy są chęt-
ni na realizację, a także czy oferowane 

ceny mieszczą się w zakładanej kwocie. 
W tegorocznym planie wydatków na tę 
inwestycję zabezpieczono 300 tys. zł.  

Karolina Hofman 

Wiślana zyska chodnik

Na ul. Wiślanej ma pojawić się ciąg pieszo-rowerowy (zdjęcie ilustracyjne) 

Nastąpi odejście 
od tradycyjnych, 

papierowych kart 
wędkarskich
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\\\ PIASECZNO

W parku miejskim ma stanąć 
namiot, w którym będą 
mogły odbywać się imprezy 
kulturalne i inne podobne 
wydarzenia.     

O tym, że w Piasecznie brakuje sali 
widowiskowej, mogącej pomieś-

cić dużą widownię i zapewnić artystom 
profesjonalne zaplecze, pisaliśmy już 
wielokrotnie. Aktualnie Centrum Kul-
tury dysponuje tylko niewielką salą 
w budynku przy ul. Kościuszki, do 
której można zaprosić maksymalnie 
150 widzów. Obecnie, w czasach limi-
tów związanych z pandemią – jeszcze 
mniej. Organizacja większych imprez 
możliwa jest tylko w plenerze, jednak i 
to bywa problematyczne. Po pierwsze, 
koncerty czy spektakle na świeżym po-
wietrzu zawsze są obarczone ryzykiem 
związanym z pogodą. Doskonałym do-
wodem jest choćby ubiegłotygodniowy 
koncert exMaanam, który odbył się w 
ramach WOŚP. Pierwotnie planowany 
na targowisku miejskim, gdzie spokoj-
nie mogłoby pomieścić się kilka tysięcy 
osób, z powodu wichury został prze-
niesiony na niewielką scenę w CEM, 
gdzie artystów mogła wysłuchać za-
ledwie garstka. Kolejnym problemem 
jest lokalizacja. Organizacja koncertu 
w centrum gęsto zabudowanego mia-
sta często owocuje skargami ze strony 
okolicznych mieszkańców. Trudno jed-
nak oczekiwać rezygnacji z oferty kul-
turalnej – gdzieś te imprezy po prostu 
muszą się odbywać. 

Niedawno narodził się pomysł do-
raźnego rozwiązania tych problemów. 
W parku miejskim, na pustym placu 
między stadionem i Zespołem Szkół nr 
3, ma stanąć namiot koncertowy na ok. 
300 miejsc. Obecnie trwają formalno-
ści związane z wynajmem tego terenu 

– działka należy bowiem do powiatu. 
– Zarząd powiatu wyraził zgodę na 
oddanie działki przy Chyliczkowskiej 
20 w najem na 3 lata za kwotę 500 zł 

brutto rocznie. Jesteśmy w trakcie przy-
gotowywania umowy – informuje nas 
Magdalena Markuszewska ze Staro-
stwa Powiatowego w Piasecznie. 

Kiedy w namiocie wybrzmi pierw-
szy koncert? Na konkretne terminy jest 
jeszcze stanowczo za wcześnie. Umowa 
o wynajem działki to bowiem dopiero 
początek drogi. Kolejnym krokiem bę-
dzie wybór odpowiedniej konstrukcji i 
ustalenie kosztorysów. Później trzeba 
będzie rozstrzygnąć przetargi na zakup 
i montaż zarówno samego namiotu, jak 
i jego wyposażenia. W optymistycznej 
wersji namiot – bądź balon, podobny 
do tych, jakie wykorzystuje się np. do 
krycia kortów tenisowych – stanie w 
parku na jesieni. 

Tekst i zdjęcie Karolina Hofman 

Kulturalnie pod namiotem 

Namiot, który stanie w tym miejscu, ma pełnić funkcję doraźnej sali  
widowiskowej

\\\ SPĘDŹ FERIE KULTURALNIE              
Jak co roku Centrum Kultury w Piasecznie przygotowało szeroką ofertę zajęć, warsztatów 
i spotkań na okres ferii zimowych.  

Większość propozycji jest bezpłatna, a ilość miejsc w związku z sytuacją sanitarną ograniczona. 
W ofercie między innymi warsztaty taneczne, plastyczne, muzyczne, rękodzielnicze, a także Bajki z 
kliszy, projekcje filmów w ramach Kina Nowe Horyzonty i inne. Kulturalna Zima jak co roku będzie 
się odbywać w większości placówek Centrum Kultury. Szczegóły i zapisy na www.kulturalni.pl 

\\\ PIASECZNO 

\\\ GÓRA KALWARIA

Radni wyrazili zgodę  
na przekazanie działki przy 
ul. Budowlanych pod budowę 
nowego komisariatu policji.   

O trudnych warunkach lokalowych 
kalwaryjskiej policji wiadomo od 

dawna. Obecny komisariat przy ul. Gro-
ta-Roweckiego mieści się w niewiel-
kim, dwukondygnacyjnym budynku. 
Dawniej był to parterowy sklep, rozbu-
dowa i adaptacja na potrzeby policji na-
stąpiła na początku lat 90. Przez te 30 
lat miasto rozrosło się, a co za tym idzie 
– wzrosły potrzeby mundurowych. 

W 2020 roku narodził się pomysł 
budowy nowego komisariatu. Większa 
i nowocześniejsza siedziba policji mia-
łaby stanąć u zbiegu ulic Budowlanych 
i Wiejskiej. Mowa tu o trójkątnej działce 
o powierzchni ok. 7000 m2. Teren jest 
własnością gminy, jednak dotychczas 
nie pojawiła się żadna koncepcja na 
jego zagospodarowanie. – Ale jest to 
jednocześnie dobra lokalizacja dla ko-

misariatu, ponieważ działka jest dobrze 
skomunikowana, a ponadto znajduje 
się w pobliżu najszybciej rozwijającej 
części miasta – mówił wówczas bur-
mistrz Góry Kalwarii Arkadiusz Strzy-
żewski. O przekazanie terenu wniosko-
wał Komendant Stołeczny Policji. 

W ubiegłym tygodniu radni jedno-
głośnie wyrazili zgodę na przekazanie 
działki Skarbowi Państwa, z przezna-
czeniem pod budowę nowego komi-
sariatu. 

Kiedy kalwaryjscy policjanci zy-
skają nowy budynek? Na razie trudno 
o konkrety. Przekazanie terenu to bo-
wiem dopiero pierwszy formalny krok 
ku budowie.  

Karolina Hofman 

Działka dla policji 
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Na konkretne terminy  
jest jeszcze stanowczo  

za wcześnie
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Już pierwszego dnia lodówka i półki 
zapełniły się różnymi produktami

\\\ KONSTANCIN-JEZIORNA

W centrum miasta stanęła 
druga konstancińska 
Jadłodzielnia. Powstała dzięki 
hojności i zaangażowaniu 
samych mieszkańców.    

Plan utworzenia kolejnego miejsca 
realizującego ideę foodsharingu 

bliżej centrum miasta narodził się już 
w momencie, gdy w 2018 roku po- 
wstawała pierwsza konstancińska 
Jadłodzielnia. Zlokalizowana w Skoli-
mowie, na terenie OSP, dla wielu nie-
zmotoryzowanych osób była bowiem 
już trudno dostępna. A mimo to cieszy 
się do dziś sporym zainteresowaniem. 

Pierwotnie druga Jadłodzielnia mia-
ła stanąć w Mirkowie, ale ostatecznie 
wymagania postawione przez władze 
gminy wolontariuszom, uniemożliwi-
ły realizację tego pomysłu. Idea po-
stawienia drugiej lodówki, w której 
można podzielić się jedzeniem z in-
nymi, pojawiła się ponownie jesienią 

ubiegłego roku. Oddolna inicjatywa 
kilkorga młodych ludzi wspieranych 
przez Stowarzyszenie Mieszkańców 
Konstancina-Jeziorny Nasz Konstancin, 
zyskała przychylność kolejnych miesz-
kańców gminy i wspólnymi siłami 
udało się pomysł zrealizować. Jeden z 
mieszkańców kupił lodówkę, właściciel 
Galerii Lima przy ul. Warszawskiej 31 

wyraził zgodę na ustawienie obok niej 
lodówki i udostępnienie niezbędnego 
do jej działania prądu. Stolarz zgodził 
się wykonać za darmo zadaszenie 
chłodziarki oraz szafkę, w której moż-
na umieścić produkty niewymagające 
przechowywania w niskich tempera-
turach. Potrzebne były tylko pieniądze 
na materiały niezbędne do wykonania 
zabudowy. Na ten cel stowarzyszenie 
Nasz Konstancin utworzyło zbiórkę. 
Kwotę 2,5 tys. zł udało się uzbierać 
dzięki wpłatom od mieszkańców. 
Jadłodzielnia w centrum Konstancina 
została oficjalnie otwarta w sobotę  
29 stycznia. 

– Zapraszamy wszystkich miesz-
kańców do korzystania – dzielcie się 
tym, co Wam zalega i częstujcie tym, 
czego potrzebujecie. Wspólnie działaj-
my na rzecz niemarnowania żywności. 

Jeszcze raz dziękujemy wszystkim, 
którzy wsparli projekt – jak widać, war-
to działać oddolnie i brać w swoje ręce 
sprawy, które dotyczą nas wszystkich 
– zachęcają organizatorzy. 

Do lodówki czy na półki możemy 
przynieść opakowane i opisane dania 
gotowe (ważne jest podanie daty wyko-
nania lub przydatności), ale też różnego 
rodzaju produkty paczkowane, owoce, 
warzywa czy ciasta.

Agnieszka Maj

Dzielą się nie tylko jedzeniem
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INFORMACJA 
Starosta Piaseczyński działając na podstawie art. 35 ust. 1 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 r.  
o gospodarce nieruchomościami (t.j. Dz. U. z 2021r, poz. 1899) informuje, że na tablicy ogłoszeń  
w siedzibie Starostwa Powiatowego w Piasecznie, ul. Chyliczkowska 14 oraz na stronie internetowej 
www.piaseczno.pl w Biuletynie Informacji Publicznej w zakładce Oferty nieruchomości-Oferty 
dzierżawy, zamieszczony został wykaz nieruchomości Skarbu Państwa przeznaczonej do oddania  
w dzierżawę na okres 3 lat, dot. części działki nr 8/4 z obrębu 27 m. Piaseczno
Powyższy wykaz został podany do publicznej wiadomości na okres od 02.02.2022 r. do 23.02.2022 r. 
oraz zamieszczony na stronie podmiotowej Wojewody w Biuletynie Informacji Publicznej przez okres 
21 dni. 

Starosta Piaseczyński Ksawery Gut

OGŁOSZENIE 
BURMISTRZA MIASTA I GMINY GÓRA KALWARIA
Na podstawie art. 17 pkt 1 ustawy z dnia 27 marca 2003 roku o planowaniu i zagospodaro- 

waniu przestrzennym (Dz. U. 2021. 741 ze zm.) oraz art. 39 ust. 1 ustawy z dnia 3 października 2008 r.  
o udostępnianiu informacji o środowisku i jego ochronie, udziale społeczeństwa w ochronie środo- 
wiska oraz ocenach oddziaływania na środowisko (Dz. U. 2021. 247 ze zm.) zawiadamiam o podjęciu 
przez Radę Miejską Góry Kalwarii uchwał:

1) LXI/555/2021 z dnia 24 listopada 2021 r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany  
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla fragmentu wsi Dobiesz i Sierzchów  
– rejon Chojnowskiego Parku Krajobrazowego;

Wnioski do powyższych projektów planów miejscowych mogą być składane: osobiście  
w siedzibie Urzędu Miasta i Gminy Góra Kalwaria przy ul. 3 Maja 10, 05-530 Góra Kalwaria, poprzez 
pocztę elektroniczną na adres e-mail: kancelaria@gorakalwaria.pl oraz poprzez elektroniczną skrzynkę 
pocztową na platformie e-Puap: /GoraKalwaria/skrytka. Wniosek powinien zawierać imię i nazwisko 
lub nazwę wnioskodawcy, jego adres, przedmiot wniosku oraz oznaczenie nieruchomości, której  
dotyczy. Wnioski będą rozpatrywane przez Burmistrza Miasta i Gminy Góra Kalwaria. Termin składania  
wniosków upływa dnia 25.02.2022 r.

Przekazane dane osobowe będą przetwarzane zgodnie z  informacją „Dane osobowe” zawartą   
na stronie internetowej Urzędu Miasta i Gminy Góra Kalwaria, bądź  pod numerem tel. 22 736 38 26 
(kontakt do inspektora danych osobowych Urzędu Miasta i Gminy Góra Kalwaria).

Z up. Burmistrza Renata Ługowska
Zastępca Naczelnika Wydziału Planowania Przestrzennego

2) LXIII/572/2021 z dnia 14 grudnia 2021 r., w sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla fragmentu miasta Góra Kalwaria  
– centrum miasta, rejon ul. Św. Antoniego;

Granica obszaru objętego uchwałą nr LXI/555/2021, oznaczona została 
graficznie linią rozgraniczającą oraz opisana literowo w sposób  
następujący:
ABCD – granica miejscowego planu zagospodarowania  przestrzenne-
go dla fragmentu wsi  Dobiesz i Sierzchów – rejon Chojnowskiego Parku  
Krajobrazowego, przyjętego uchwałą nr  XVI/161/2011 Rady Miejskiej Góry 
Kalwarii z dnia  28 września 2011 r.  (Dz. Urz. Woj. Maz. z 2011 r., poz. 7231), 
zmienionego  uchwałą Nr LV/499/2021 z  dnia 25 sierpnia 2021 r. (Dz. Urz. 
Woj. Maz. z 2021, poz. 7667 i 8077).

Granica obszaru objętego uchwałą nr LXIII/572/2021, oznaczona została 
graficznie linią rozgraniczającą oraz opisana literowo w sposób  
następujący: 
ABCDEFA – granica terenu B2MWu (w obszarze działki nr 24/1,  
fragmencie działki nr 24/2 oraz fragmencie działki nr 25/1, obręb geo- 
dezyjny 01-02) w obowiązującym miejscowym planie zagospodarowania 
przestrzennego dla fragmentu miasta Góra Kalwaria – „Centrum miasta, 
część południowa wraz ze skarpą wiślaną”, przyjętym uchwałą Nr 704/
XLVIII/2006 z dnia 17 października 2006 r. Rady Miejskiej w Górze 
Kalwarii (Dz. Urz. Woj. Maz. z 2007 r., poz. 507) zmienionym uchwałą  
nr IV/18/2018 r., Rady Miejskiej Góry Kalwarii z dnia 21 grudnia 2018 r. (Dz. 
Urz. Woj. Maz. z 2018 r., poz.13199).

Góra Kalwaria dn. 02.02.2022 r.

Pierwsza konstancińska 
Jadłodzielnia nadal działa 

przy OSP Skolimów
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\\\ KONSTANCIN-JEZIORNA

Powiat ogłosił przetarg 
na budowę kanalizacji 
deszczowej w ulicy Długiej. Są 
szanse, że już z kilka miesięcy 
kierowców przestanie straszyć 
gigantyczna kałuża tworząca 
się po każdym deszczu.    

N a tę inwestycję mieszkańcy czekali 
od lat. Wielka kałuża, która two-

rzy się na ulicy Długiej między ulica-
mi Parkową a Leśną nawet po niezbyt 
intensywnych opadach deszczu, jest 

uciążliwa dla właścicieli sąsiednich 
nieruchomości, pieszych oraz kierow-
ców. Starosta Ksawery Gut podkreślał, 
że przyczyną jest specyficzne ukształ-
towanie terenu, które sprawia, że 
wszystkie drogi gminne krzyżujące się 
z powiatową ulicą Długą mają spadek 
właśnie w jej kierunku. 

– W efekcie zawsze po deszczach 
w najniższym jej punkcie, czyli przy 

ulicy Leśnej, stoi zastoisko, bo wybu-
dowane tam studnie chłonne nie są aż 
tak pojemne – zwracał uwagę starosta. 
W związku z tym oczekiwał od gminy 
Konstancin-Jeziorna współfinansowa-
nia inwestycji polegającej na budowie 
odwodnienia. Samorządom trudno 
było się w tej kwestii porozumieć, ale 
w końcu, pod wpływem nacisków 
mieszkańców, w ubiegłym roku zostało 
podpisane porozumienie, na mocy któ-
rego Gmina miałaby dołożyć do 50% 
kosztów, „ale nie więcej niż 1 mln zł”. 
Kwota ta oczywiście byłaby niewystar-
czająca, bo kosztorys inwestorski opie-
wał na 4,5 mln zł. Na szczęście powiat 
ma otrzymać na to zadanie dotację z 
rządowego Programu Inwestycji Stra-

tegicznych „Polski Ład” w wysokości 
4,75 mln zł. 

W ubiegłym tygodniu został ogło-
szony przetarg na realizację inwesty-
cji, która zakłada budowę kanalizacji 
deszczowej w ulicy Długiej oraz ulicy 
Leśnej, w tym budowę zbiorników 
retencyjnych i wykonanie zasilania 
przepompowni wód deszczowych. Jeśli 
wszystko pójdzie zgodnie z planem, po-
jawią się oferty, a ich wysokość będzie 
akceptowalna, umowa powinna zostać 
zawarta do końca marca. Na realizację 
zadania, zgodnie z przetargiem, wy-
konawca będzie miał 7 miesięcy, czyli 
prace powinny się zakończyć jesienią. 

Agnieszka Maj

Kolejna jesień bez kałuży?

Na tę inwestycję  
powiat otrzymał  

4,75 mln zł  
rządowej dotacji

Gigantyczna kałuża to stały krajobraz na drodze prowadzącej z Piaseczna  
do Konstancina
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\\\ PIASECZNO

Do puszki wolontariusza 
WOŚP trafił medalik, 
wrzucony niechcący przez 
starszą panią. Pamiątkę udało 
się odzyskać.    

D o puszek WOŚP trafiają nie tylko 
złotówki. Rokrocznie darczyńcy 

wrzucają także zagraniczne waluty. 
Zdarza się również biżuteria. Tym ra-
zem jednak trafił się niezamierzony 
datek.

– Jeden z naszych wolontariuszy 
poinformował, że starsza pani, wsypu-
jąc do puszki zawartość portfela, przez 
przypadek wrzuciła też medalik, który 
nie ma wielkiej wartości materialnej, 
za to dla niej ma ogromną wartość 
sentymentalną. Zapytała, czy istnieje 
możliwość odzyskania pamiątki – prze-
kazał nam  piaseczyński sztab Wielkiej 
Orkiestry Świątecznej Pomocy.

Wszystkie zebrane środki, w tym 
również precjoza, już w dniu Finału są 
starannie liczone, a następnie trafiają 
do bezpiecznych kopert, które są plom-
bowane i przekazywane do banku. Nie 
było więc pewności, czy uda się odzy-
skać medalik.

Na szczęście z pomocą przyszli pra-
cownicy banku.

– Taka sytuacja zdarzyła nam się po 
raz pierwszy. Nigdy nie otwieramy za-
plombowanych kopert, robi to dopiero 
bank, który weryfikuje deklarowaną 
przez nas kwotę. Tym razem jednak 
czuliśmy, że trzeba coś zrobić, by po-
móc tej pani. Zadzwoniliśmy do banku 
i wyjaśniliśmy sytuację. Pani Iwona 
Pisarska, kierownik oddziału mBanku 
w Piasecznie, od razu zrozumiała, o co 
chodzi i obiecała pomoc – słyszymy w 
sztabie.

Rzeczywiście, już godzinę później 
członkowie sztabu wraz z pracownika-
mi banku komisyjnie otworzyli kopertę 
z precjozami i wyłowili pamiątkową 
zgubę. Pozostała biżuteria trafiła do 
nowej koperty i została należycie za-
bezpieczona.

Karolina Hofman

Cenna pamiątka 
trafiła do puszki WOŚP
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W listopadzie 2021 roku dostałam 
od emerytowanego policjanta 

maila, w którym była informacja, iż na 
cmentarzu parafialnym św. Anny w Pia-
secznie pochowany jest policjant, któ-
ry zginął na służbie. Śmierć policjanta 
z rąk bandytów, w czasie pełnienia 
obowiązków służbowych, jest zawsze 
ogromną stratą dla społeczeństwa, bo 
giną z reguły ci najlepsi stróże prawa, 
najbardziej odważni i jest to zawsze 
śmierć bohaterska. Emerytowany 
policjant napisał do mnie, że co roku 
odwiedza ten grób i zawsze pali tam 

znicz, aby uhonorować poległego w ak-
cji. Jest to grób posterunkowego Feliksa 
Śmigielskiego.

\\\   Mogiła policjanta
Zimowy, sobotni spacer po starym 

cmentarzu w Piasecznie. Sporo osób 
odwiedzających groby, tu i tam palą się 
znicze. W alei głównej stoi samochód i 
pracownicy porządkują cmentarz. Za 
pomnikiem katyńskim znajduje się 
grób policjanta, zadbana mogiła z pia-
skowca, w kształcie krzyża, w meda-
lionie cierpiący Chrystus w cierniowej 
koronie i epitafium wypisane złotymi 
drukowanymi literami:

„Feliks Śmigielski Posterunkowy 
w Grójcu żył lat 27. Zginął śmiercią 
bohaterską w dniu 29 IX 1926 r. z ręki 
zbrodniarza w obronie życia i mienia 
obywateli. Nieodżałowanemu towarzy-
szowi – koledzy”

Skojarzyłam fakty i już wiedziałam, 
że posterunkowy zginął w czasie obła-
wy na jednego z największych bandzio-
rów międzywojnia, który ukrywał się 
w okolicach Piaseczna. Przez jakiś czas 
w Piasecznie na posterunku przy ulicy 
Świętojańskiej był sztab dowodzenia 
akcją poszukiwania herszta bardzo 
groźnej bandy. O akcji napisałam kilka 
lat temu szczegółową relację, ale nie 

miałam informacji, gdzie jest pochowa-
ny policjant Feliks Śmigielski. Dzienni-
karze kilku dzienników w 1926 roku, w 
ferworze walki o pierwszeństwo pub-
likacji często mylili nazwiska, podawali 
same nazwiska, nie dodawali imion i 
zmieniali np. nazwisko Śmigielski na 
Szmigielski.

Z dużym wzruszeniem stanęłam 
przed pomnikiem posterunkowego 
Feliksa Śmigielskiego, zastrzelonego 
przez Wiktora Zielińskiego i Włady-
sława Łukawskiego (niekiedy w prasie 
Łokomski) w pociągu kolejki grójeckiej 
w Głoskowie.  

\\\   Kilka słów o bandycie  
Zielińskim

Zieliński swoją „karierę” rozpoczął 
w 1921 roku, jak pisze „Kurjer Polski” 
z 1926 roku „jako złodziej zawodowy 
po raz pierwszy został zarejestrowa-
ny w urzędzie śledczym. Odtąd często 
odsiadywał kary. W roku bieżącym 
(1926) w dniu 17 czerwca, w czasie 
dokonanego zamachu na lokal misji 
handlowej angielskiej i poselstwo duń-
skie, postrzelił na ul. Pięknej posterun-
kowego XIII komisariatu Aleksandra 
Koktysza. W dniu 21 czerwca 1926 r. 
przy ul. Złotej 20 postrzelił będących 
tam na obserwacji posterunkowego 
Lejmana i wywiadowcę Kowalskiego 
z VII komisariatu. Dnia 7 lipca na placu 
przy ul. Grzybowskiej herszt Zieliński, 
zastrzelił trzech złodziei, wykonując 
wyrok za niesubordynację; padli wów-
czas z jego ręki złodzieje: Józef Garli-
cki, Józef Sala i Władysław Tomkowski. 
Dnia 2 września o godz. 2 w nocy Zie-
liński dokonał napadu na mieszkanie 
dozorcy domu przy ul. Marjańskiej nr 
3 Michała Jałowca. Tejże nocy padł z 
ręki Zielińskiego na rogu ul. Płockiej 
i Wolskiej posterunkowy XXII komi-
sariatu Józek Olak. Dnia 25 września 
we wsi Kadłubku w pow. Radomskim 
Zieliński postrzelił posterunkowego 

Wincentego Gawrońskiego. Dnia 28 
września między Grójcem a Tarczynem 

Zieliński zabił gospodarza Władysława 
Feliksiaka, zaś na stacji Głosków – po-
sterunkowego Feliksa Śmigielskiego. 
Wreszcie tegoż dnia bandyta postrzelił 
w Łazach (gm. Falenty) Piotra Grabow-
skiego, posterunkowego z Raszyna.
Bandę składającą się z bezwzględnych 
morderców Wiktor Zieliński, zwany 
w światku przestępczym Piechurem, 
założył w celu dokonania napadów z 
bronią w ręku i filarami tej grupy byli: 
Władysław Łukawski, Marian Stankie-
wicz. Jak wynika z akt śledczych banda 
ta powstała w Warszawie na placu zwa-
nym »Nędza«”.

\\\   Dlaczego banda  
Zielińskiego była długo 
nieuchwytna?

Ilość ofiar Zielińskiego zdumiewa, 
zdumiewa też opis obław, bo było ich 

wiele, z których Zieliński i jego banda 
potrafili uciec. Zdumiewa też dlatego, 
że bandyci unikali z reguły strzelania 
do policjantów, ale nie Zieliński. Ilość 
policjantów, którzy zginęli w czasie peł-
nienia obowiązków służbowych w wal-
ce z grupą Zielińskiego jest na pewno 

przerażająca. Faktem jest, że Zieliński i 
jego koledzy strzelali bez opamiętania, 

bez skrupułów, strzelali, żeby zabić. 
Kierujący akcją nadkomisarz Stefan 
Chełmicki na pytanie dziennikarza o to, 
czy ujęcie Zielińskiego należy uważać 
za rzecz nadzwyczajną, odpowiedział: 

„Do likwidacji bandy Zielińskiego do-
szliśmy nie jakimiś nadzwyczajnymi 

środkami, lecz żmudną, ciężką, syste-
matyczną policyjną pracą. Gdyby poli-
cja i urząd śledczy miały odpowiednie 
środki, i gdyby funkcjonariusze policji 
byli nie tak nędznie opłacani, sprawa 
Zielińskiego dawno byłaby zlikwido-
wana i zapomniana. Bandyta Zieliński 
kompromitował nas za granicą. Wy-
jątki z naszych pism były tłumaczone 
na języki obce i docierały wszędzie, 
nawet do Ameryki. Jeszcze onegdaj na 
kongresie w Berlinie, dokąd jeździłem, 
przypominano mi sprawę Zielińskiego”.

\\\   Jak zginął posterunkowy 
Feliks Śmigielski

Opis zdarzeń tu przytoczony zna-
lazłam w „Echu Warszawskim”, nie 

wszystkie stołeczne gazety przedsta-
wiają je tak samo. Dziennikarze mylą 
też nazwiska osób biorących udział w 
tej historii. Ten opis wydaje się najbar-
dziej wiarygodny, ponieważ jest to re-
lacja z sali sądowej, z procesu jednego z 
bandytów – Władysława Łukawskiego 
zwanego „Rudym Jankiem”. Rzecz dzieje 
się na stacji Głosków kolejki grójeckiej 
29 września 1926 roku. Należy tu jesz-
cze nadmienić, że policja obstawiała już 
od dawna pociągi i zwiadowcy policyjni 
byli w wielu miejscach. Gdy pociąg ru-
szył ze stacji, na platformę pierwszego 
wagonu wskoczyło dwóch mężczyzn. 
Byli to Wiktor Zieliński i Władysław 
Łukawski. W tym wagonie byli też 
policjanci Śmigielski, posterunkowy 
z Grójca, Kujawa i Komar. Śmigielski 
natychmiast rozpoznał bandytów i wy-
szedł do nich, aby ich wylegitymować. 
Bandyci zamiast dokumentów wyjęli 
broń i zaczęli strzelać do Śmigielskiego. 
Zginął na miejscu. Po wszystkim bandy-
ci uciekli w stronę lasu i tam się skryli. 
Tego dnia wieczorem, w czasie obławy, 
Łukawski został schwytany. Zieliński 

zbiegł. W czasie rozprawy sądowej 
Łukawski twierdził, że nie strzelał do 
Śmigielskiego. Maszynista prowadzący 
pociąg zeznał, że bandyta pociągał za 
spust, ale zaciął mu się pistolet. Zezna-
nia kilku świadków też obciążyły Łu-
kawskiego. Bandyta brał udział w kilku 
napadach i wyrok mógł być tylko jeden 
– kara śmierci. Wyrok został wykonany 
4 listopada 1926 roku. Zieliński zginął 
w czasie obławy 16 października.

Zdjęcie posterunkowego Feliksa 
Śmigielskiego na cmentarnym pomni-
ku wzrusza: młody, piękny mężczyzna 
w mundurze przedwojennego poli-
cjanta. Ponoć niedługo przed śmiercią 
ożenił się i jechał do żony do Pilawy.

Małgorzata Szturomska

Śmierć podczas pełnienia 
obowiązków służbowych

Feliks Śmigielski, posterunkowy  
z Grójca 

Pomnik policjanta Feliksa Śmigielskiego w Piasecznie na cmentarzu św. Anny

Tytuł z dziennika „ABC” z 1926 roku

Zdjęcie z dziennika „ABC” z 1926 roku

W tym domu w Piasecznie przy ul. Świętojańskiej był posterunek policji  
i przez krótki czas sztab dowodzenie policjantów ścigających bandę  
Zielińskiego
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\\\ KRAJ

W ubiegły czwartek weszło 
w życie rozporządzenie, 
na mocy którego możliwe 
jest wykonywanie testów 
antygenowych w aptekach. 
Okazuje się jednak, że 
słowo „możliwe” jest w tym 
przypadku mocno na wyrost.     

O planach wdrożenia powszech-
nych, bezpłatnych testów w apte-

kach poinformował premier Mateusz 
Morawiecki na konferencji prasowej 
21 stycznia. – Od 27 stycznia darmo-
we testy antygenowe w każdej aptece, 
duża powszechność testowania, jak 
najszersza powszechność testowania 
– mówił szef Rady Ministrów. Słowa 
te chwilę później prostował minister 
zdrowia Adam Niedzielski. – Te testy 
będą prowadzone przede wszystkim w 
aptekach, które są odpowiednio przy-
gotowane infrastrukturalnie. Mówimy 
tu o sytuacji, kiedy musi być osobne 

pomieszczenie, w których są zachowa-
ne standardy bezpieczeństwa. Te apte-
ki, które prowadzą teraz szczepienia, 
jest ich ponad 1000, to są potencjalni 
kandydaci na przeprowadzanie tego 
testowania – mówił Niedzielski. 

Dziś bezpłatne testy oferuje 105 
punktów w całym kraju.  

Na stronach NFZ znajdziemy listę 
punktów aptecznych, w których wyko-
namy darmowy test. Na terenie całej 
Warszawy testy zrobimy w 4 aptekach. 
W powiecie piaseczyńskim teoretycz-
nie testować mogłoby osiem. Tyle bo-
wiem spełnia ministerialne wymogi. W 
praktyce? Najprawdopodobniej żadna.  

– Dopiero 25 stycznia w godzinach 
popołudniowych w ministerstwie 
zdrowia ogłoszono, jakie warunki musi 
spełniać apteka, aby mogła wykonywać 
testy. Niestety nie ma realnych możli-
wości, aby tak zorganizować przestrzeń 
w ciągu jednego dnia, żeby osoby po-
tencjalnie chore nie miały kontaktu z 
osobami zdrowymi, czyli kupującymi 
– wyjaśnia jedna z piaseczyńskich far-

maceutek. – Obecnie uprawnione są ap-
teki, które prowadzą punkt szczepień. 
Te apteki musiałyby teraz zrezygnować 
ze szczepienia, a osoby są już zapisane. 

W podobnym tonie wypowiada się 
kierownik innej piaseczyńskiej apteki. 
– Pomijając warunki lokalowe, dopiero 
wczoraj (26.01 – przyp. red.) punkty 
apteczne dostały zapytanie z Rządowej 
Agencji Rezerw, czy są zainteresowa-
ne przesłaniem pakietu startowego 
testów do punktów. Nawet jeśli ktoś 
wyraził chęć robienia wymazów, do-
stawa z Agencji trwa kilka dni – mówi 
farmaceutka. 

Wiele wskazuje więc na to, że na 
darmowe testy w najbliższej przyszło-
ści nie powinniśmy liczyć. 

Tekst i zdjęcie Karolina Hofman 

Apteczne testy-widmo 
\\\ KRAJ

Od 1 lutego 2022 roku  
nie będziemy musieli 
wymieniać tablic po zakupie 
samochodu. W tym roku  
do historii przejdą także 
nalepki z numerem 
rejestracyjnym naklejane  
na szybę auta oraz karta 
pojazdu.   

Po zakupie używanego samochodu 
jego właściciel nie będzie zmuszo-

ny do wymiany rejestracji. Wystarczy, 
że nowy właściciel złoży wniosek o 
zachowanie dotychczasowych tablic, 
nawet jeśli będą pochodzić z innej czę-
ści kraju. Do tej pory taką możliwość 
miały tylko osoby, które mieszkały w 
tym samym powiecie, co poprzedni 
właściciel pojazdu.

Możliwość zachowania dotych-
czasowego numeru rejestracyjnego 
dotyczy tylko aut zarejestrowanych w 
Polsce i wyposażonych w tablice zgod-

ne z obowiązujących wzorem. Tablice 
starszego typu tzn. czarne oraz białe 
bez unijnych gwiazdek trzeba wymie-
nić podczas przerejestrowania samo-
chodu.

Zmiana ta to nie tylko mniej for-
malności, ale również oszczędność, bo-
wiem opłata za najczęściej wydawane 
tablice wynosi 80 zł.

Na kolejne zmiany poczekamy 
kilka miesięcy. Od 4 września zostaną 
wycofane karty pojazdu i charaktery-
styczne nalepki kontrolne z numerami 
rejestracyjnymi. To kolejna oszczęd-
ność. W kieszeni pozostanie ponad 90 
zł (75 zł za kartę pojazdu i 18,5 zł za 
nalepkę).

Janusz Wierzchosławski

Taniej i krócej

Na kolejne zmiany 
poczekamy  

kilka miesięcy
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DAM PRACĘ 

Norwa Plants Sp. z o.o. w Piasecznie  
zatrudni Panie do sprzątania.  
Umowa o pracę, pełny etat 7.00-15.00. 
lub 6.00- 14.00, tel. 22 756 20 65  
poniedziałek-piątek 8.00-14.00. 

Aaaaaaaa Grodzisk Maz. Natolin,  
poszukujemy osób z orzeczeniem  
o niepełnosprawności do ochrony małej 
budowy w Grodzisku Maz./Natolin.   
Nie wymagamy doświadczenia, dobre 
warunki pracy tel. 577 303 512

Mechanik samochodowy  
z doświadczeniem, dobre zarobki.  
Piaseczno tel.509283882

Hurtownia BB przyjmie kierowcę kat. C. 
Siedziba firmy: ul. Grójecka 1, 05-530 
Góra Kalwaria Tel. 691-353-053

Dostawca zamówień do lokalu  
gastronomicznego w Piasecznie.  
tel. 602 33 60 96 

Zatrudnię brukarza z umiejętnościami, 
Łazy, tel. 509 447 601

Zatrudnię pracowników do produkcji 
kebabów (składacz, streczowacz),  
tel. 606 259 458 

Stolarz meblowy Piaseczno, Ustanów  
Tel. 604 094 034 

Zatrudnię pracowników do rozbioru 
drobiu, tel. 606 259 458, 604 735 489

Krawcowa na etat Konstancin  
tel. 883 727 239 

Magazynier do sklepu spożywczego  
w Ustanowie, tel. 602 601 676 

Osobę do wykładania towaru  
w sklepie spożywczym w Ustanowie,  
tel. 602 119 041 

USŁUGI  
Maro Zakład Usługowy - toczenie tarcz 
hamulcowych do 390mm tokarką  
specjalistyczną. Raszyn. Tel-512 120 371 

Sprzedaż i montaż okien i drzwi wew.  
i zew. Rolety zew., wew. żaluzje, plisy, 
moskitiery. Parapety wew. i zew.  
22 717 71 00, 601 623 480, 603 310 223    

Pozwolenia na użytkowanie  
dla starych domów. Legalizacje  

samowoli budowlanych sprzed lat,  
tel. 695 451 655 

WYCINKA DRZEW, USŁUGI  
PODNOŚNIKIEM KOSZOWYM, USŁUGI 
MINIKOPARKĄ TEL: 537 537 450,  
537 537 650 

KOMPLEKSOWE USŁUGI  
REMONTOWE I WYKOŃCZENIOWE,  

ŁAZIENKI TEL.733 730 730  

Cyklinowanie, układanie, renowacja pod-
łóg, malowanie ścian, tel. 601 091 977

Remonty, złota rączka Tel. 609 009 213 

Anteny wideo domofony montaż  
naprawa 603375875 

Przyczepy i akcesoria cymerman:  
nowe, przeróbki www.przyczepy.waw.pl, 
601 449 898

KUCHNIE,SZAFY,GARDEROBY,PANELE, 
MEBLE NA WYMIAR,TEL. 723 533 233

Ogrodzenia, panele ogrodzeniowe, siatka 
+ montaż producent tel. 503 572 046 

Elewacje - docieplenia budynków  
- solidnie - tanio - 602-482-572

Hydraulika, gaz, domki, mieszkania  
Tel. 602 651 211

BEZPYŁOWE CYKLINOWANIE, REMONTY 
od A do Z. TADEUSZ BIAŁOGRODZKI  
Tel. 502 093 588, 22 756 57 63

Renowacja mebli kupno - sprzedaż,  
tel. 733 560 206

PRANIE - CZYSZCZENIE dywanów,  
tapicerki meblowej i samochodowej  
508 65 20 30

Malarskie tanio tel. 22 7277747,  
501 976 533

Wypożyczalnia busów Piaseczno i okolice 
600 479 955

Elektryk tel. 666 890 886

Docieplanie poddaszy pianą, wylewki  
tel. 607 378 288

ALARMY, KAMERY, DOMOFONY  
600 421 203

KOMINIARZ, TEL. 781 495 997 

Wylewki betonowe agregatem,  
tel. 600 872 737

GLAZURA, REMONTY TEL. 601 219 482

Remonty, wykończenia, tel. 796 682 431

Dachy, podbitka, sprzedaż,  
tel. 692 194 998

Wywozimy graty z chaty tel. 505 591 721 

Tynki gipsowe i tradycyjne 604415352

Wywóz gałęzi 519 874 891 

Kominiarz tel. 500 214 632 

Meble na wymiar, kuchnie, 608027564

HYDRAULIK TEL. 735 392 792

Wycinka drzew tel. 505 591 721

Przeprowadzki tel. 505 591 721

Tynki maszynowe 533125444

Naprawa, serwis okien i drzwi,  
naprawa i wymiana okuć, wymiana  
szyb i uszczelek, tel. 22 717 71 00,  
603 310 223, 601 623 480  

Remonty, budowlane, ogrodzenia,  
tel. 513 137 581

Malowanie, hydraulika, remonty,  
tel. 501 050 907

Hydraulik, naprawy, tel. 510 128 912

Remonty, tel. 510 128 912

Docieplanie budynków, szybko, tanio, 
solidnie, tel. 502 053 214 

KUPIĘ  
Kupię ciągniki rolnicze, stare  
motocykle wsk, simson, fiat 125p itp. 
Tel 721-029-688 

Kupię działkę - budowlaną, usługową, 
rolną. Tel. 797 231 465 

Skupię silniki elektryczne, alternatory, 
kable, złom metali kolorowych  
tel. 501314711

Skup srebra i złota, najwyższe ceny,  
tel. 509 447 601

KUPIĘ MEDALE, MONETY  
I ODZNACZENIA, TEL. 501 591 903

Kupię las, okolice Prażmowa,  
tel. 602 770 361

Antyczne meble, obrazy, srebra, platery, 
odznaczenia, szable, książki, pocztówki, 
tel. 504 017 418      

SPRZEDAM  

Węgiel, ekogroszek, koks Skład Węgla 
Prażmów tel. 22-727-07-00

AUTO-MOTO KUPIĘ

Skup Aut, wszystkie marki. Gotówka  
od ręki. tel. 510 210 692

Skup aut za gotówkę szybki dojazd  
i wycena tel. 533 525 533

Skup kamperów, przyczep  
kempingowych 505 530 300

Skup aut na kasację 508206738  

Skup aut, tel. 515 018 430 

Skup aut 2010-2021r. 505 530 300

NIERUCHOMOŚCI WYNAJEM

WYNAJMĘ LOKAL USŁUGOWY 150M/2 
MYSIADŁO UL. SŁOWICZA 1K PRZY UL. 
GEODETÓW TEL. 513-430-159

Lokal usługowy z placem (600m2)  
w drodze na Zalesie Górne  
tel. 607 077 628

Aneks kuchenny Góra Kalwaria, Rybie  
tel. 509 952 583

Pokój, Konstancin, tel. 503 690 260

PESEL, Meld, Umowa - 720 90 80 80 

1-ka 480 Para 300/Os + Licz 885828884

NIERUCHOMOŚCI SPRZEDAM

SPRZEDAM 4,30 H NA POGRANICZU 
GMINY PRAŻMÓW I GMINY CHYNÓW 
TEL. 608 867 053

NAUKA 

Matematyka, 664 438 144         

ZDROWIE 

Psychoterapia, konsultacje - 660 565 007, 
www.psychoterapiagorakalwaria.pl

PROTEZY ZĘBOWE NAPRAWA.  
PIASECZNO TEL. 502 031 221

Wizyty domowe dentysty-chirurgia,  
protetyka-509 717 247

RÓŻNE

Wynajmę Salę Weselną na 300 osób  
+ 36 miejsc hotelowych lub zorganizuję 
przyjęcie Biały Dworek w Prażmowie  
tel. 722-202-966

FINANSE  

Kredyty tel. 513 654 277

\\\  OGŁOSZENIA DROBNE

lokalne 
oferty 
pracy
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\\\ PIASECZNO

Szkoleniowcem pierwszego 
zespołu chyliczan został 
Grzegorz Ura, który zastąpił 
na tym stanowisku Macieja 
Tataja.    

P o rundzie jesiennej Laura Chyli-
ce z 34 punktami zajmuje drugą 

pozycję w tabeli ligi okręgowej, ustę-
pując tylko liderowi z Chlebni. Tuż za 
Laurą znajdują się: MKS Polonia War-
szawa (32 punkty), Okęcie Warszawa 
(30 punktów), a także KS Teresin (29 
punktów). Chyliczanie mają ogromną 
szansę na wywalczenie historycznego 
awansu do IV ligi, a w przygotowaniach 
do osiągnięcia tego celu pomaga im już 
nowy trener.

W połowie stycznia klub poinfor-
mował, że szkoleniowcem zespołu 
został Grzegorz Ura. To wychowanek 
Legii Warszawa, kilkunastokrotny re-
prezentant młodzieżowej kadry Pol-
ski, który za czasów swojej kariery 
zawodniczej (grał na pozycji obrońcy) 
zakładał trykoty między innymi Wisły  
Płock, Pogoni Grodzisk Mazowiecki, 
Żyrardowianki Żyrardów oraz Skry 
Konstancin. Po zakończeniu swojej 
przygody z występami na boisku Ura 
poświęcił się pracy trenera – prowa-

dził ekipę seniorów KS Nadstal Krzaki 
Czaplinkowskie i Wisły Dziecinów, a 
ponadto założył własną szkółkę piłkar-
ską dla dzieci.

Nowy trener Laury zastąpił na 
tym stanowisku znanego z występów 
w Ekstraklasie Macieja Tataja, który 
prowadzi obecnie IV-ligową Ząbko-
vię Ząbki. Dla byłego gracza Korony 
Kielce praca w Laurze była pierwszą 
w roli głównego szkoleniowca senio-
rów – wcześniej pełnił rolę asystenta 
w Victorii Sulejówek i Pogoni Grodzisk 
Mazowiecki, gdzie zanotował bardzo 
dobry wynik.

– Chcemy również złożyć olbrzy-
mie podziękowania trenerowi Macie-

jowi Tatajowi, który swoją trenerską 
karierę będzie kontynuował w druży-
nie Ząbkovia Ząbki. W imieniu zarządu, 
zawodników, nowego trenera i kibiców 
dziękujemy za te wspólne lata pełne 
sukcesów i wspaniałej atmosfery. Ży-
czymy powodzenia i dalszych osiągnięć 
w nowym klubie – informuje w komu-
nikacie Laura Chylice.

W meczach sparingowych Laura, 
jak na razie, przegrała 2 : 4 z KS Raszyn 
oraz zremisowała 3 : 3 z STF Champion. 
Debiut Grzegorza Ury w meczu ligo-
wym będzie miał miejsce w Chylicach, 
w starciu z lokalnym rywalem – Koroną 
Góra Kalwaria.

Redakcja

\\\ PIASECZNO

Tomasz Kupisz ewidentnie nie 
zamierza opuszczać słonecznej 
Italii. Wychowanek MKS 
Piaseczno kolejny raz zmienia 
klub – tym razem będzie 
występować w drużynie  
z południa Włoch.    

T omasz Kupisz, który rozpoczynał 
swoją karierę piłkarską w Piasecz-

nie, to piłkarz, o którym media mówią, 
że „zwiedził całe Włochy”. Istotnie, 
czterokrotny reprezentant Polski nie-
przerwanie od 2013 roku występuje 
w barwach włoskich klubów, a tych od 
tamtego czasu naliczyć można mnó-
stwo.

Patrząc na mapę regionów Włoch, 
32-latek miał okazję grać w drużynach 
z: Wenecji Euganejskiej (Chievo Vero-
na, Cittadella), Lombardii (Brescia), 
Piemontu (Novara), Emilii-Romanii 
(Cesena), Marche (Ascoli), Toskanii (Li-
vorno), Apulii (Bari), Sycylii (Trapani), 
Kampanii (Salernitana) i Friuli-Wenecji 
Julijskiej (Pordenone). Łącznie 10 z 20 
wszystkich regionów Italii. Niedługo 
skrzydłowy będzie mógł dopisać sobie 
11 region – południową Kalabrię.

Latem 2021 roku wychowanek 
MKS Piaseczno zamienił Salernitanę, z 

którą wywalczył awans do Serie A, na 
Pordenone. „Zielone Jaszczurki” zajmu-
ją aktualnie ostatnią pozycję w ligowej 
tabeli. W obecnym sezonie Serie B Ku-
pisz rozegrał 9 meczów, w których za-
notował 2 asysty. Po Polaka postanowili 
sięgnąć działacze klubu Reggina 1914.

Jak poinformował serwis Tutto-
Reggina.com, zawodnik ma udać się 
do Reggio di Calabria w ramach umo-
wy wypożyczenia z Pordenone, która 
potrwa do końca czerwca. Nowy klub 
pomocnika znajduje się na 14. miejscu 
w tabeli, więc będzie to dla niego spor-
towy awans. W Regginie spotka innego 
piłkarza reprezentującego niegdyś ka-
drę Polski – Thiago Cionka, z którym 
miał przyjemność już występować w 
barwach Jagiellonii Białystok.

Redakcja

Z nowym trenerem Kierunek: Kalabria

Tomasz Kupisz nie zamierza  
opuszczać włoskiej ligi

Laura Chylice zaprezentowała nowego trenera

FO
T. 

W
W

W
.T

RA
PA

NI
GR

AN
AT

A.
IT

FO
T. 

FA
CE

BO
OK

: K
S 

LA
UR

A 
CH

YL
IC

E


